
Verslag bestuurscommissie Publieke Gezondheid & Maatschappelijke Zorg 3 april 2023

Aanwezig: Mevrouw Steijn, Velsen  (voorzitter)
De heer Van de Velden, Directeur Publieke Gezondheid
Mevrouw Van Loenen (Haarlem)
Mevrouw Sedee-Schuitemaker (Haarlemmermeer)
Mevrouw van den Berg (Beverwijk)
Mevrouw De Wit (Heemstede)
Mevrouw Gamri (Bloemendaal)
De heer Schoorl (Heemskerk)
De heer Carree (Zandvoort)

Mede aanwezig: De heer Buijtendijk, clustermanager advies & onderzoek

Afwezig: De heer Oud (Uitgeest)

1. Opening
Mevrouw Steijn opent de vergadering. 

2. Vaststellen agenda
De agenda wordt vastgesteld. 

3. Mededelingen/actuele informatie

Mevrouw Gamri vraagt of de GGD iets doet met houtrook.
De heer Van de Velden antwoordt dat de GGD informeert en adviseert over de gezondheidsrisico’s 
van houtrook. Er bereiken de GGD over dit onderwerp vragen van bezorgde burgers en die worden 
van een antwoord voorzien. Informatie is te vinden op de website van GGD Kennemerland. 
Enige tijd terug is een panelonderzoek uitgevoerd over dit onderwerp. Hij zegt toe de factsheet die 
dit heeft opgeleverd te delen.

Terugkoppeling uit diverse overleggen

Mevrouw De Wit meldt op dit moment geen mededelingen te hebben vanuit de bestuurlijke 
regiegroep Zorg- en Veiligheidshuis.

Mevrouw Steijn meldt aanwezig te zijn geweest bij de vergadering van de BAC PG. Deze stond in het 
teken van het Integraal Zorgakkoord, de GALA en de SPUK.
In het overleg is ook stil gestaan bij het feit dat covid-19 meer als endemische ziekte wordt gezien 
dan een pandemische. Op 17 maart jl. zijn alle maatregelen komen te vervallen en GGD’n zijn druk 
doende hun organisatie af te bouwen en tegelijkertijd zich beter aan het voorbereiden op 
toekomstige uitbraken.

4. Verslag vergadering 13 februari 2023 en verslag vergadering 8 maart 2023

Het verslag van 13 februari 2023 geeft geen aanleiding tot het maken van opmerkingen en wordt 
goedgekeurd en vastgesteld.
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Naar aanleiding van het verslag van 8 maart 2023 merkt mevrouw Sedee op het ongemakkelijk te 
hebben gevonden dat na de introductie van mevrouw Scheidel zij in de vergadering aanwezig bleef 
terwijl de bestuurscommissie een besluit moest nemen over haar voordracht. Het feit dat geen CV 
beschikbaar was gesteld heeft zij als een omissie ervaren.
De heer Van de Velden merkt op dat de directie zowel in de richting van mevrouw Scheidel en de 
bestuurscommissies excuus heeft gemaakt over de gang van zaken.

Het verslag van 8 maart 2023 wordt met inachtneming van de gemaakte opmerking goedgekeurd en 
vastgesteld.

Ter advisering aan DB

5. Advies aan DB inzake ontwerp jaarverslag 2022
De heer Carree meldt dat de accountant een goedkeurende verklaring heeft afgegeven (NB. deze zal 
bij het verslag worden meegestuurd). Wat hem betreft is er geen bezwaar positief te adviseren op 
het vaststellen van het ontwerp jaarverslag 2022.
De heer Van de Velden vult aan dat over het accountantsverslag nog een gesprek zal volgen tussen 
de portefeuillehouder Financien, de accountant en hemzelf. 
Mevrouw De Wit geeft aan moeite te hebben met het vormen van een bestemmingsreserve 
ontvlechting meldkamer. Als er geen geld terug komt, worden wat haar betreft de taken niet 
opgepakt. We zien dan wel wat er gebeurt. Mevrouw Sedee sluit zich hierbij aan.
De heer Van de Velden merkt op dat eerder de in gang gezette ontwikkeling in het 
meldkamerdomein de VRK financieel voordeel heeft opgeleverd. Destijds toen de afspraken over de 
overdracht van taken zijn gemaakt was er nog veel onduidelijk, met name wat landelijk werd 
opgepakt en welke taken dan nog zouden resteren voor de Veiligheidsregio. De demarcatielijn is 
scherper getrokken, waardoor nu achteraf een correctie plaatsvindt. Hij kan zich voorstellen dat dit 
de indruk wekt als zouden dan met de taken ook middelen terug moeten vallen, maar dat ligt minder
eenvoudig omdat dit onderdeel is geweest van landelijke onderhandelingen over het 
meldkamerdomein als geheel en de financiering daarvan.
Het instellen van een bestemmingsreserve biedt de ruimte voor de VRK om zich aan de nieuwe 
situatie aan te passen. Onder streep betekent dit een nieuwe taakstellende opgave om maatregelen 
te treffen om dit vraagstuk binnen het bestaande financiele kader op te lossen. Bovenop wat al aan 
efficiencymaatregelen zijn genomen.
Mevrouw Sedee adviseert de uitleg hierover te verduidelijken om geen misverstand te laten 
ontstaan.

De bestuurscommissie adviseert positief op het ontwerp jaarverslag 2022

6. Advies aan DB inzake ontwerp begroting 2024 e.v.
Mevrouw De Wit geeft aan dat gemeenten na 2026 financieel onder druk komen te staan. Hierop 
wordt binnen gemeenten geanticipeerd. Dat maakt het ook nodig te kijken naar de uitgaven die 
worden gedaan binnen de verbonden partijen. 
Zij stelt vast dat er de laatste jaren investeringen zijn doorgeschoven. Daarin zou kunnen worden 
gelezen dat wel plannen worden gemaakt maar dat die niet tot uitvoering worden gebracht. In haar 
ogen zou er realistischer gepland moeten worden, zodat de geraamde investeringslasten kunnen 
worden beperkt.
Mevrouw Steijn vraagt wat het investeringsbeleid is. Vervallen kredieten als zij niet tot besteding 
worden gebracht?
De heer Carree zegt dat hij als portefeuillehouder Financien van de VRK kan instemmen met het 
voorstel dat nu voorligt. Hij tekent aan dat de begroting is opgebouwd nadat hiervoor een opdracht 
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is opgehaald bij de bestuurscommissies (de uitgangspuntennotitie) en dat de regels zoals vastgelegd 
in de nota Financieel Beheer zijn gevolgd. 
Hij vindt dan ook dat in dit stadium hier niet meer op terug gekomen zou moeten worden en dat de 
eerder tussen de gemeenten en VRK gemaakte afspraken over het financieel beleid gerespecteerd 
zouden moeten worden. Hij heeft zich dan ook wat overvallen gevoeld dat vanuit de CBV het advies 
kwam om de afgesproken indexcijfers te vervangen door de wat gunstiger cijfers uit maart. Dat wijkt 
af van de spelregels. Als de spelregels tegen het licht moeten worden gehouden en veranderd, dan 
kan het gesprek hierover worden geopend en kan bijstelling plaatsvinden. Tussentijds de spelregels 
veranderen leidt tot een extra belasting van de werkorganisatie van de VRK, die al het nodige op zijn 
bordje heeft liggen.
De heer Van de Velden vult aan dat het verlagen van de indices voor gemeenten financieel voordelig 
is. Voor de VRK is het effect beperkt. Immers niet alleen de uitgaven, maar ook de inkomsten worden
afgeraamd. Hiermee is er wel meer risicoappreciatie. Dat kan ertoe leiden dat bestuurders vaker 
terug moeten naar de gemeenteraden om zich te verklaren over overschrijdingen. Dat levert politiek 
bestuurlijke turbulentie op die een andere dynamiek met zich meebrengt. Discomfort bij 
gemeenteraden zet in de regel druk op gemeentebestuurders om zaken meer in de grip te krijgen, 
die niet eenvoudig beheerst kunnen worden.
Mevrouw Steijn oppert dat er dan een takendissussie moet worden gevoerd.
De heer Van de Velden riposteert dat recent uit onderzoek is gebleken dat het takenpakket van de 
GGD niet bovenmatig is, maar eerder schraal en dat de uitvoering efficient plaatsvindt. Hij kan zich 
tegen deze achtergrond niet goed voorstellen welke ruimte er is om kostenbeparing te realiseren. In 
het geheel niet in het besef dat aan gezondheid meer belang wordt toegedicht en er grote opgaven 
liggen voor gemeenten ten aanzien van preventie.
Mevrouw De Wit en mevrouw Gamri hikken wat aan tegen de tekst in het geleideformulier over het 
effect op het lopend boekjaar 2023. Zij hebben onvoldoende houvast om goed te kunnen begrijpen 
wat er staat en weet te hebben wat de genoemde € 5,5 miljoen voor de gemeenten gaat betekenen. 
De heer Van de Velden antwoordt dat wat wordt gesteld in lijn is met wat vastligt in het financieel 
beleid. Hij zal voorzien in een toelichting ter verduidelijking.
Mevrouw Steijn tekent aan dat als andere bestuurders nog vragen hebben, zij zich kunnen wenden 
tot de heer Van de Velden voor een antwoord.
Verder stelt zij vast dat is toegezegd dat de nota Financieel Beheer nog wordt herijkt, waarbij niet 
alleen de afspraken over de index, maar ook over het investeringsbeleid e.a. worden meegenomen.
De heer Carree verwacht zo snel als mogelijk, maar in ieder geval voor de zomerperiode  duidelijk te 
hebben wanneer een herziening van het financieel beleid kan worden gepresenteerd in de 
bestuurscommissie.

De bestuurscommissie adviseert met inachtneming van de gemaakte opmerkingen 
positief over de ontwerpbegroting 2024.

Ter informatie

7. Presentatie gezondheidsmonitor Jongvolwassenen

De toegezonden presentatie over de gezondheidsmonitor Jongvolwassenen wordt voor kennisgeving
aangenomen.
De bestuurscommissie maakt zich zorgen over het beeld dat de uitkomsten van de monitor doet 
ontstaan over de gezondheid van de onderzochte groep.
Mevrouw Van Loenen stelt vast dat de mentale gezondheid onder druk staat en wil weten wat 
daarmee gedaan gaat worden. Zij wil een handelingsperspectief.
De heer Buijtendijk meldt dat hierop actie loopt en verwacht de volgende bestuurscommissie een 
aanpak te kunnen voorleggen.
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8. Factsheet hinder en bezorgdheid vliegverkeer

De bestuurscommissie neemt de informatie voor kennisgeving aan.
Mevrouw Sedee tekent aan dat de informatie voor burgers vindbaar is. Zij sluit niet uit dat hier nog 
media aandacht voor komt.

9. Rondvraag en sluiting

Mevrouw Van Loenen ziet graag het ondewerp kankeratlas geagendeerd.
De heer Buijtendijk merkt op dat een bespreking wordt voorbereid samen met de leden van het 
Ambtelijk Overleg. De tijd was nog even tekort om het nu al aan de orde te hebben, maar dat gaat 
zeker de volgende bestuurscomissie kunnen plaatsvinden.
De heer Buijtendijk geeft nog mee dat een aanvraag voor subsidie bij het KWF wordt voorbereid, 
waarbij luchtkwaliteit en blootstelling aan de zon speerpunten zijn. Waar dat kan wordt hier de 
samenwerking met andere regio’s gezocht waar vergelijkbare problematiek speelt.
De heer Carree meldt dat de gemeente Zandvoort een initiatief heeft genomen om met het 
vraagstuk van melanoom aan de slag te gaan.
Mevrouw Van den Berg stelt het van belang te vinden dat inwoners goed worden geinformeerd over 
de kankeratlas en hierin opgenomen feiten. Zij constateert dat het beeld dat in de media wordt 
weggezet niet klopt met de feiten. Heldere en te begrijpen communicatie is hierin belangrijk.

Mevrouw Van den Berg stelt het op prijs dat de GGD accountgesprekken voert met de gemeenten. 
Zij zou het overleg wel in twee delen uiteen willen laten vallen. Een bestuurlijk overleg tussen de 
wethouder en de DPG en een overleg vanuit de GGD met de betrokken ambtenaren.

Voor het overige hebben de aanwezigen geen behoefte om gebruik te maken van de rondvraag.

Mevrouw Steijn sluit de vergadering. 
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